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PROTOKÓŁ NR 46 

XLVI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Pilawie Górnej  

w dniu 29 grudnia 2022 r. 

 
Data sesji: 29 grudnia 2022 r. 

Godzina rozpoczęcia sesji: 10.00 

Godzina zamknięcia sesji: 12.07 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta w Piławie Górnej, 

 
LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp. nazwisko imię status 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz obecny 

3 Jeziorski Wiktor obecny 

4 Karaś Justyna obecna 

5 Kordasiewicz Arnold obecny 

6 Łoin Jarosław obecny 

7 Madejski Dariusz obecny 

8 Majcher Arkadiusz obecny 

9 Pacyk Małgorzata obecna 

10 Pelczar Stanisław obecny 

11 Piech Tomasz obecny 

12 Sienkiewicz Mirosław obecny 

13 Szwec Agnieszka obecna 

14 Świetlik Barbara obecna 

15 Wiącek Małgorzata obecna 

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Lp. Nazwisko Imię  Status 

1. Chudyk Krzysztof Burmistrz Piławy Górnej obecny 
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2. Sochacka-Pelczar Marta Zastępca Burmistrza obecna 

3. Drebot  Małgorzata Sekretarz Gminy obecna 

4. Brzuszkiewicz Marta Zastępca Skarbnika Gminy obecna 

5. Koprowska Anna Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej obecna 

6. Rybicki Marcin Informatyk obecny 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

5.a. projekt uchwały nr 259/2022 w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-

Gminnego „SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

5.b. projekt uchwały nr 260/2022 w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-

Gminnego „SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

5.c. projekt uchwały nr 261/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2022, 

5.d. projekt uchwały nr 262/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna. 

5.e. projekt uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na 

lata 2023-2030, 

5.e.c. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.d. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.e. dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.f. głosowanie - projekt uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.f. projekt uchwały nr 257/2022 - Uchwała Budżetowa na 2023 rok, 

5.f.a. przedstawienie projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok wraz  

z uzasadnieniem, 

5.f.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

5.f.c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 

sfinansowania deficytu Gminy Piława Górna przedstawionego w projekcie 

Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

5.f.d. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej  

o projekcie Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 
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5.f.e. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie Uchwały Budżetowej 

na 2023 rok, 

5.f.f. dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

5.f.g. głosowanie - projekt uchwały nr 257/2022 Uchwała Budżetowa na 

2023 rok. 

6. Wnioski i zapytania radnych 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.    

Zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej o godz. 10.00 otworzył obrady XLVI sesji Rady Miejskiej  

w Piławie Górnej, która odbyła się w trybie stacjonarnym. Powitał Radnych, 

kierownictwo oraz pracowników urzędu, biorących udział w sesji. 

Na podstawie listy obecności, Przewodniczący stwierdził kworum i prawomocność 

posiedzenia. 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad.    

Zgodnie § 13 ust. 5 Statutu Gminy Piława Górna, Radni otrzymali w terminie 

zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad.  

Przewodniczący RM poinformował, że dnia 23 grudnia Burmistrz wniósł autopoprawki 

do projektu uchwały budżetowej na 2023 rok oraz do projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030.  

W związku z powyższym w punktach 5.e. oraz 5.f., nastąpi zmiana kolejności i treści 

podpunktów, a także dodanie nowych podpunktów.  

Ww. punkty otrzymują następujące brzmienie: 

Punkt 5.e.  - projekt uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 

5.e.a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030,  

5.e.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.c. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej o projekcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.d. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Rady 

Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

5.e.e. przedstawienie autopoprawek wniesionych przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na 

lata 2023-2030, 

5.e.f. dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 i zgłoszonymi autopoprawkami, 

5.e.g. głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na 

lata 2023-2030, 

5.e.h. głosowanie projektu uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 wraz z przyjętymi autopoprawkami 

Punkt 5.f. - projekt uchwały nr 257/2022 - Uchwała Budżetowa na 2023 rok, 

5.f.a. przedstawienie projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok wraz z uzasadnieniem, 
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5.f.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Uchwały 

Budżetowej na 2023 rok, 

5.f.c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania 

deficytu Gminy Piława Górna przedstawionego w projekcie Uchwały Budżetowej na 

2023 rok, 

5.f.d. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej o projekcie Uchwały 

Budżetowej na 2023 rok  

5.f.e. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Rady 

Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie Uchwały Budżetowej na 2023 rok  

5.f.f. przedstawienie autopoprawek wniesionych przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok5.f.g. dyskusja nad projektem Uchwały 

Budżetowej na 2023 rok i zgłoszonymi autopoprawkami, 

5.f.h. głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

5.f.i. głosowanie projektu uchwały nr 257/2022 Uchwała Budżetowa na 2023 rok wraz  

z przyjętymi autopoprawkami. 

Pozostałe punkty nie ulegają zmianom. 

 

Nikt nie zgłosił uwag do wniesionych zmian. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach: 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 10:02:53 - 10:03:09 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 12 80 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
3 20 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 
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6 Łoin Jarosław nieobecny 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław nie głosował 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji.    

Protokół z sesji nr XLV był wyłożony w Biurze Rady oraz zamieszczony  

w programie posiedzenia.pl.  

Wobec braku uwag do protokołu z poprzedniej sesji, zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu 

Gminy Piława Górna, protokół został przyjęty. 

 

Ad 4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.    

Informację przedstawił Burmistrz Piławy Górnej Pan Krzysztof Chudyk. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Brak zgłoszeń do punktu 4. 

 

Ad 5. Rozpatrzenie projektów uchwał:    

5.a. projekt uchwały nr 259/2022 w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-

Gminnego „SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

Projekt uchwały omówił Pan Krzysztof Chudyk Burmistrz Piławy Górnej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Radny Tomasz Piech zapytał: Jakie mamy gwarancje, że ceny w transporcie publicznym 

się nie zmienią? Ceny biletów, uczestnictwa w związku? 

Burmistrz: Nie mamy żadnej gwarancji, ponieważ wszystko zależy od sytuacji, jaka 

będzie na rynku. Nie mamy wpływu na sytuację makroekonomiczną, nie mamy wpływu 

na inflację, na ceny paliw, na ceny energii. Koszty komunikacji w największym stopniu 

zależą od ceny paliw. W trochę mniejszym stopniu zależą od płac. Wiadomo, że płaca 

minimalna wzrośnie w roku 2023 dwa razy i to z całą pewnością przełoży się na koszty 

komunikacji, więc tu gwarancji nie ma. Powiem więcej, jest gwarancja, że to na pewno 

będzie drożało. Pytanie tylko, o ile? Jeżeli do tej pory komunikacja była finansowana 

tylko z dwóch źródeł, tzn. wpływy z biletów, które w ostatnich latach coraz bardziej 

malały i w tej chwili stanowią około 30-35 %, a drugie źródło to jest dopłata z gmin. Ta 

dopłata we wszystkich gminach od lat rosła. Dziesięć lata temu było to 35-40 %, dzisiaj 
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to już 60-65 % kosztów komunikacji. Utworzenie związku powiatowo-gminnego daje 

nam szanse, że dojdzie trzecie źródło finansowania w postaci dotacji rządowej. Jeżeli 

budżet komunikacji wynosi na tą chwilę około 15 mln. rocznie, to dotacja zewnętrzna 

będzie możliwa w pełnym roku rozliczeniowym na poziomie 5-6 mln. zł. Jeżeli takie 

pieniądze wpłyną do budżetu komunikacji, to to jest w moim przekonaniu bardzo 

korzystna sytuacja. 

Radny Tomasz Piech: Jaki jest, do związku, koszt miesięczny/roczny utrzymania? 

Burmistrz: Nie jest to jeszcze określone. 

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 259/2022 w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego 

„SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 10:28:05 - 10:28:21 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław nieobecny 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 
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13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

5.b. projekt uchwały nr 260/2022 w sprawie przyjęcia Statutu Związku 

Powiatowo-Gminnego „SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

Projekt uchwały omówił Krzysztof Chudyk Burmistrz Piławy Górnej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 260/2022 w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-

Gminnego „SOWIOGÓRSKIE AUTOBUSY”, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 10:30:55 - 10:31:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 
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10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

5.c. projekt uchwały nr 261/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2022, 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 261/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2022, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 10:37:09 - 10:37:19 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 
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7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

5.d. projekt uchwały nr 262/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna. 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 262/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 10:39:47 - 10:40:01 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 
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4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

Po głosowaniu Przewodniczący RM ogłosił przerwę do godz. 10.50 

 

5.e. projekt uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030,    

5.e.a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.e.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna 

na lata 2023-2030  

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 odczytał Pan Wiktor 

Jeziorski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.e.c. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Piława Górna na lata 2023-2030 

Opinię komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, odczytała   

Pani Małgorzata Pacyk Przewodniczącą Komisji. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.e.d. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030    
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Ostateczną opinię Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie 

Górnej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława 

Górna na lata 2023-2030 odczytała Pani Małgorzata Wiącek Przewodnicząca Komisji. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5.e.e. przedstawienie autopoprawek wniesionych przez Burmistrza Piławy 

Górnej do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 

Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Piława Górna na lata 2023-2030 omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Autopoprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Głos zabrał Burmistrz Piławy Górnej: planowanie budowy ulicy Dalszej na ten rok 

było od początku obarczone pewnym ryzykiem. Zdawaliśmy sobie z tego sprawę, że 

inwestycja może nie zostać zakończona, jeśli pogoda się pogorszy. Z drugiej strony, jeżeli 

nie byłoby zimy, to ta droga byłaby ukończona. Początkowo założenie było 

optymistyczne, tym bardziej, że projektanci i wykonawcy deklarowali, że jest to możliwe. 

Później okazało się, że są przeszkody, które wystąpiły po drodze, których nie 

przewidzieliśmy. Pierwszy stopień trudności, jeśli chodzi o podłoże. Okazało się, że 

prawie na całej długości drogi, na niezbyt głębokim położeniu występuje skała, która 

sprawiła niezwykłe trudności wykonawcom. Żeby położyć kanalizacje deszczową, która 

mieści się na głębokości 1,5-3 m, to musieli duże pokłady tych skał skruszyć, co było 

energochłonne i czasochłonne. Tu nie będzie za to dodatkowego wynagrodzenia, bo 

umowa na przebudowę drogi jest umową ryczałtową, jednakowoż spowodowało to 

zwłokę. Druga zwłoka spowodowana była nagłym atakiem zimy, który przerwał pracę na 

jakiś czas. Przy dużym nacisku i presji stan zaawansowania drogi były większy, ale nie 

chcieliśmy tej presji powodować, żeby nie dochodziło do takich ryzykownych działań jak 

np. położenie asfaltów w ujemnej temperaturze, albo w temperaturze w okolicach zera. 

Chcemy zachować pewne pełne warunki gwarancji i bezpieczeństwa. Dlatego jest lepiej 

przesunąć termin realizacji tej inwestycji, niż na siłę starać się ją w tym roku zrealizować. 

Nie jest to dla tej inwestycji z żadną szkodą, dlatego proszę o zrozumienie  

i zaakceptowanie tej zmiany. 

 

5.e.f. dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 i zgłoszonymi 

autopoprawkami 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

5.e.g. głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy 

Górnej do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Piława Górna na lata 2023-2030, 

głosowanie głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piława 

Górna na lata 2023-2030, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 11:14:55 - 11:15:08 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka nie głosowała 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

5.e.h. głosowanie projektu uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 wraz  

z przyjętymi autopoprawkami, 

głosowanie głosowanie projektu uchwały nr 258/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030 wraz z przyjętymi 

autopoprawkami, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 11:15:47 - 11:15:57 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka nieobecna 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

5.f. projekt uchwały nr 257/2022 - Uchwała Budżetowa na 2023 rok,    

5.f.a. przedstawienie projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok wraz  

z uzasadnieniem 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz skomentował: przy całej trudności w planowaniu budżetu na rok 2023, 

wiadomo, że te trudności wynikają z wielu niepewności, ryzyka i znaków zapytania, co 

do przyszłości. Udało nam się zaplanować, moim zdaniem, dosyć ambitny budżet. Mnie 

w szczególności cieszy budżet w części inwestycyjnej. Mówiąc tak potocznie, to 

naprawdę dobrze wygląda. Chciałbym przypomnieć i szybko wyliczyć zadania 

inwestycyjne, które będziemy realizować w następnym roku. Pierwsze zadanie, to jest 

instalacja fotowoltaiczna na obiektach użyteczności publicznej.  Przypomnę tak szybko, 

że tą fotowoltaikę zakładamy na MOK-u, dwóch budynkach szkoły, w przedszkolu, na 

hali sportowej i na budynku urzędu miasta. To naprawdę ma przynieść duże oszczędności 

w zużyciu energii. Drugie zadanie – kontynuacja oświetlenia ulicznego. Przy licznych 
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kłopotach, perturbacjach, określonych przestojach, jednak mimo wszystko to zadanie jest 

kontynuowane i ma szanse być zakończone w umownym, przedłużonym terminie. 

Również duże oszczędności mają być z tym związane, bo to przecież wymiana 

oświetlenia na energooszczędne w całym mieście, ponad 600 lamp. Trzecie zadanie – 

przystąpimy do ostatniego odcinka, około pięciometrowego, budowy chodnika na ul. 

Sienkiewicza. Kontynuujemy, aż do skrzyżowania z ul. Stawową. Czwarte zadanie,  

o którym była już mowa, to kontynuacja budowy ulicy Dalszej. Piąte zadanie duże, 

bardzo duże, to termomodernizacja szkoły, która jest już w tej chwili w dużym stopniu 

zaawansowana i będzie kontynuowana. Szóste zadanie – również dosyć rozległe, 

rozpoczęte, termomodernizacja przedszkola będzie kontynuowana w następnym roku. 

Siódme zadanie również rozpoczęte – uzbrojenie terenów mieszkaniowych ul. 

Osiedlowej i Kościuszki – również kontynuacja. I ósme zadanie – przebudowa ulicy 

Piastowskiej. Zadanie należy do starostwa, ale my włączamy się, po pierwsze wkładem 

finansowym, po drugie w zakresie częściowej przebudowy kanalizacji deszczowej, 

kanalizacji sanitarnej, uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej. W tym zakresie 

inwestycji uważam, że ten projekt jest ambitny, wszystkie zadania mają szansę na pełną 

realizację. Cieszę się, że nie ma zadań wątpliwych, ryzykownych, przewymiarowanych, 

takich nieodpowiadających potrzebom, ale również możliwościom finansowym naszej 

gminy. Uważam, że to wszystko skrojone jest dobrze, na miarę.  

Jeśli chodzi o całość budżetu na 2023 rok, to planowanie budżet jest mrówczą pracą Pani 

Skarbnik. Oprócz elementów planowania są również elementy negocjacji, targowania się. 

Wszyscy pracownicy w bardzo dobrej wierze zabiegają o swoje zakresy, swoje obszary, 

żeby one były dobrze sfinansowane, zabezpieczone. Natomiast ostatecznie musimy 

kierować się realnymi dochodami, jakie są możliwe do uzyskania i dopiero te dochody 

możemy rozplanować. W tym miejscu chciałbym bardzo serdecznie podziękować Pani 

Skarbnik, Pani Wiceburmistrz, Pani Sekretarz oraz wszystkim pracownikom urzędu 

miasta za tą ciężką pracę w formowaniu i uzyskaniu tego dzieła, które dzisiaj mamy 

okazje Państwu zaprezentować. Prosimy o podjęcie tej uchwały, dajemy poczucie 

bezpieczeństwa, ryzyko jest niewielkie. Z pełnym przekonaniem uważam, że powinniście 

Państwo z dużą dozą optymizmu i zaufania, dać nam ten kredyt na kolejny rok  

i zatwierdzić ten projekt budżetu. 

 

5.f.b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

Uchwały Budżetowej na 2023 rok   

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Uchwały Budżetowej na 2023 rok   

odczytał Pan Wiktor Jeziorski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.f.c. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 

sfinansowania deficytu Gminy Piława Górna przedstawionego w projekcie 

Uchwały Budżetowej na 2023 rok  

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu Gminy 

Piława Górna przedstawionego w projekcie Uchwały Budżetowej na 2023 rok   odczytał 

Pan Wiktor Jeziorski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.f.d. odczytanie opinii komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej o 

projekcie Uchwały Budżetowej na 2023 rok  

Opinię komisji Mienia i Infrastruktury Technicznej o projekcie uchwały budżetowej na 

2023 rok odczytała   Pani Małgorzata Pacyk Przewodniczącą Komisji. 



15 
 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.f.e. odczytanie ostatecznej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie Górnej o projekcie Uchwały 

Budżetowej na 2023 rok,    

Ostateczną opinię Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej Rady Miejskiej w Pilawie 

Górnej o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok odczytała Pani Małgorzata Wiącek 

Przewodnicząca Komisji. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.f.f. przedstawienie autopoprawek wniesionych przez Burmistrza Piławy 

Górnej do projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok,    

Autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2023 rok omówiła Pani Marta 

Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Autopoprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5.f.g. dyskusja nad projektem Uchwały Budżetowej na 2023 rok i 

zgłoszonymi autopoprawkami,    

Radny Tomasz Piech: mam kilka pytań. Pierwsze dotyczy pomocy dla cudzoziemców. 

Pieniądze dostajemy z państwa, czy najpierw finansujemy ze swoich pieniędzy, a później 

składamy jakieś tam wnioski o zwrot tych pieniędzy, tak? Trochę mnie przeraża kwota, 

to jest dużo 230 tys. zł. Moim zdaniem budynek jest trochę niszczony przez tych ludzi  

i powinniśmy trochę pozbywać się. Nie mówię, żeby nie pomagać ludziom, rozumiem 

miesiąc, dwa, ale rok to trochę moim zdaniem dużo, a to jest duże obciążenie dla budżetu, 

tym bardziej, że budynek jest niszczony. Jest tam dosyć dużo nieprzyjemnych sytuacji  

z policją. Także moim zdaniem powinniśmy troszeczkę tych ludzi rozdysponować, no 

nie wiem. Ewentualnie jak ktoś chce prywatnie przyjąć, to jak najbardziej takie coś 

powinno być. Drugie pytanie: chodzi o bibliotekę. Kwota 180 tys., co w tej kwocie się 

znajduje łącznie z czynszem? Jaki jest na chwilę obecną czynsz miesięcznie? 

Skarbnik Gminy: jeśli chodzi o odpowiedź na pierwsze pytanie, środki zaplanowane na 

pomoc obywatelom Ukrainy są po stronie dochodowej i wydatkowej w jednakowej 

wysokości. One są przyjęte szacunkowo. My wnioskując o środki na zapewnienie 

zakwaterowania związane z wyżywieniem, czy z pokrywaniem kosztów ich utrzymania, 

typu media, woda, na ten moment nie dokładamy do tego interesu żadnej złotówki. 

Wiemy jakie koszty ponosimy, składany jest wniosek i dostajemy dosłownie tyle, ile we 

wniosku. Mieliśmy zaplanować je szacunkowo na razie, tylko po to by można było 

finansować ich utrzymanie w miesiącu styczniu. Pewnie wpłynął fakturki za wyżywienie, 

umowa zawartą z firmą, która świadczy nam usługi dostarczania żywności. Firma składa 

nam fakturki dwa razy w miesiącu, w połowie miesiąca i pod koniec. Gdybyśmy nie mieli 

zaplanowanych środków, nie moglibyśmy płacić za wydatki. Na razie możemy 

finansować zgodnie z ustawą koszty utrzymania, ale jeżeli są ponoszone koszty 

remontów, np. naprawy prysznica, które już były, to jeżeli możemy to również 

wnioskujemy do Wojewody i te środki otrzymujemy. 

Radny Tomasz Piech: koszty ponosimy, bo jeżeli chcielibyśmy ten budynek wynająć, 

to ile byśmy za wynajem wzięli .. 200-300 tys. zł rocznie? To my takie koszty ponosimy, 

nie okłamujmy się. 

Skarbnik Gminy: gmina ma obowiązek zakwaterowania obywateli Ukrainy decyzją 

Wojewody. Wojewoda nam przesyła liczbę osób, którą musimy przyjąć i niestety. Na 

początku, gdy wybuchła wojna były takie zapytania do gminy, czy mamy takie miejsca, 

czy dysponujemy takim lokalem. Zgłosiliśmy ten jedyny budynek, który był pusty, choć 
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miał mieć zupełnie inne przeznaczenie. Zrobiliśmy już nawet projekt, że będzie tam 

centrum usług. Ale było narzucone z mocy ustawy, że każda gmina ma znaleźć miejsce 

na pobyt dla obywateli Ukrainy i wskazaliśmy ten obiekt. Cały czasy dostajemy tutaj 

nowe osoby. Póki działania wojenne toczą się na Ukrainie i Wojewoda podsyła nam 

osoby do tego miejsca zakwaterowania, to nie możemy działać inaczej.  

Radny Tomasz Piech: moglibyśmy zacząć obniżać ilość uchodźców. 

Przewodniczący RM: pozwolę sobie się wtrącić. Jest to sprawa systemowa, dużo się 

mówi o tym, że rząd już pracuje nad jakimiś rozwiązaniami, żeby cudzoziemców 

zachęcić do tego, żeby się uczyłli języka, żeby mieli warunki takie, jak w krajach 

zachodnich, ale na razie tylko o tym się mówi, bo wszystko w rękach rządu. Gmina ma 

narzucone z góry obowiązki, więc musimy na razie czekać, żeby nasz parlament podjął 

jakąś decyzję i ustawę, która usystematyzuje tą sytuację. Jak rozmawiam z burmistrzami, 

wójtami innych miejscowości, takich sytuacji jak w Piławie jest wiele, gdzie budynki są 

poblokowane. Niestety musimy czekać na rozwiązanie tej sytuacji.  

Radny Piech: jest rzekomo jakaś ustawa, ale z tego co widzę, tam jest tak 

wyszczególnione, że nie będą płacić osoby chore, osoby starsze, kobiety z dziećmi, 

wygląda na to, że nikt nie będzie płacił. Znikoma jest ilość mężczyzn, którzy się 

wyprowadzają i dalej będzie, że nic z tego nie będziemy mieć. Jeszcze chodzi mi o tą 

bibliotekę, jaki jest czynsz miesięczny, bo nie jest to wyszczególnione? 

Skarbnik Gminy: w treści uchwały budżetowej, w załączniku dotyczącym planowanych 

dotacji podajemy tylko wysokość dotacji. W tym momencie ona wynosi 180 tys., jak 

dobrze pamiętam wynosiła 168 tys. zł. Podnieśliśmy ją na prośbę Pani Dyrektor. Prośba 

była dużo większa. Dokładnie nie pamiętam, z głowy nie powiem, bo nie mam przy sobie 

materiałów do projektu budżetu. Dotacja obejmuje utrzymanie pracowników biblioteki, 

ich wynagrodzenia, czynsz – nie powiem jaka kwota, bo nie mam przy sobie materiałów. 

Trzeba by było zerknąć do materiałów, które przedkładała Pani Dyrektor. Ale również 

utrzymanie, czyli media, woda, zakup publikacji, to co związane jest z funkcjonowaniem 

biblioteki.  Środki zostały ograniczone, była prośba o większe, tylko tyle nam 

wystarczyło. Jeżeli będzie potrzeba wyjaśnienia, co ta kwota zawiera, to później po 

zatwierdzeniu budżetu Pani Dyrektor robi plan finansowy i rozdysponowuje środki. 

Przewodniczący RM: jeżeli Pan Radny chce takich informacji, to myślę, że Pani 

Skarbnik przygotuje odpowiedź. 

Radny Piech: jeszcze jedno pytanie w sprawie żłobka. Tam jest kwota chyba ponad 900 

tys. Jaką my kwotę dokładamy realnie? Oprócz tego, że tam są pobierane opłaty od 

rodziców, jak to jest? 

Skarbnik Gminy: to jest całkowity koszt utrzymania żłobka. Ta kwota jest trochę 

zaniżona, wydatki są o wiele wyższe, ale założyliśmy, że dostaniemy dofinansowanie  

z programu maluch+. I będziemy mogli finansować częściowo utrzymanie żłobka, tj. 

wynagrodzenia pracowników, zakup wyżywienia, media, itd. Tak jak każdej jednostki. 

Radny Piech: mam jeszcze jedno pytanie..  obiekty sportowe, tu jest 400 tys., które to są 

obiekty? 

Skarbnik Gminy: hala sportowa, kompleks boisk sportowych Orlik. To są obiekty, 

którymi zarządza Miejski Ośrodek Kultury. 

Radny Piech: dziękuję bardzo. 

Radny Tadeusz Chrzanowski: tak krótko, w tych realiach jakie są, w tej całej 

niepewności jaka jest w naszym kraju, złożenie budżetu graniczy z jakimś 

jasnowidztwem. Dlatego dziękuję Pani Skarbnik, kierownictwu, bo ten budżet 

przedstawia się bardzo realistycznie i możliwie do zrealizowania, dziękuję. 

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 
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5.f.h. głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy 

Górnej do projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

głosowanie głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Burmistrza Piławy Górnej do 

projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 11:56:55 - 11:57:05 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz ZA 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka nieobecna 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 
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5.f.i. głosowanie projektu uchwały nr 257/2022 Uchwała Budżetowa na 2023 rok 

wraz z przyjętymi autopoprawkami, 

głosowanie głosowanie projektu uchwały nr 257/2022 Uchwała Budżetowa na 2023 rok wraz z 

przyjętymi autopoprawkami, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 grudnia 2022 r. czas 11:57:27 - 11:57:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 7.69 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin nieobecny 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka nieobecna 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 
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Ad 6. Wnioski i zapytania radnych.    

Radny Wiktor Jeziorski zapytał o ul. Piastowską: czy firma, która będzie robiła 

przebudowę przedstawiła jakiś plan, jak przebudowa będzie wyglądała, czy droga będzie 

zamknięta w połowie? Coś więcej wiemy o organizacji ruchu? 

Burmistrz: myślę, że kolejność będzie taka, że najpierw będzie spotkanie tutaj u nas  

w urzędzie z wykonawcą, dyrektorem ZDP, z naszym składem pracowników. 

Przejdziemy „na żywo” ulicę Piastowską na całej długości i określimy sobie na spokojnie, 

realistycznie, jakie są potrzeby, jakie zagrożenia, w jaki sposób rozwiązać kwestie dojść, 

dojazdów i jak to ostatecznie zaplanować. Takie spotkanie będzie po 15 stycznia. 

Będziemy informować o terminie, jeżeli ktoś z radnych będzie chciał dołączyć, to jak 

najbardziej będzie to mile widziane. Po tym spotkaniu zaplanujemy spotkanie  

w Miejskim Ośrodku Kultury z mieszkańcami. Tam również poprosimy przedstawicieli 

wykonawcy i ZDP o obecność i przedstawimy mieszkańcom od strony praktycznej 

wszelkie trudności, niedogodności i wysłuchamy uwag, wniosków mieszkańców.  

Z naszego punktu widzenia, nie będą mogły przejeżdżać przez miasto ciężarówki, 

oczywiście z wyjątkami dojazdów z towarem do sklepów, zakładów. Generalnie ruch 

będzie taki jak w momencie zamknięcia przejazdu kolejowego, czyli ciężarówki będą 

kierowane na Przerzeczyn, do ósemki, natomiast z drugiej strony na Ząbkowice. 

Brak zgłoszeń do punktu 6. 

 

Ad 7. Sprawy różne.    

Przewodniczący RM poinformował o dostarczonym w przerwie obrad przez strażaków 

podziękowaniu dla radnych za współpracę i bezinteresowną pomoc udzieloną jednostce 

OSP Piława Górna. 

Przewodniczący zaprosił również na ósmy „Orszak III Króli”, który odbędzie się 6 

stycznia 2023 r. po zakończeniu Mszy Św. około godz.11.30. Przed kościołem Św. 

Marcina rozdawane będą korony i śpiewniki. Na ulicy Sienkiewicza przy schodach 

formować się będzie czoło orszaku, na czele którego będą szły osoby niosące sztandary, 

następnie Trzej Królowie, Święta Rodzina oraz inne bożonarodzeniowe postaci. Trasa 

Orszaku prowadzić będzie głównymi ulicami naszego miasta. 

Radny Arnold Kordasiewicz: zaznaczył, że będzie mówił o psach, nie o małych 

pieskach, które są powiedzmy bezpieczne. Od kilku tygodni zauważyłem w naszym 

mieście nowe zjawisko, że psy są wyprowadzane na spacer bez smyczy. Idzie właściciel 

psa razem z psem, ale pies niejednokrotnie atakuje. Przyznam się Państwu, że trudno mi 

czasami się obronić, więc przechodzę albo na drugą stronę ulicy, albo wchodzę w tym 

czasie na drogę. Kiedy pytam właściciela, gdzie jest smycz? Właściciel odpowiada, ale 

on nie gryzie. To jak je...? Muszę Państwu powiedzieć, że kilkakrotnie spotkałem się  

z taką sytuacją i nie wiem, jak zwrócić się do tych właścicieli, żeby zaczęli respektować 

prowadzanie psów na smyczy. O ile się orientuję, w miejscach publicznych pies powinien 

być na smyczy. (Wiceprzewodniczący RM kręci głową, że nie powinien) A jeżeli stwarza 

zagrożenie? Niejednokrotnie taki pies rzuca się do człowieka, do przechodniów i nie 

wiem, jak zareagować, uciekać nie, bo będzie gonił, Stanąć i czekać? Trudno mi 

powiedzieć. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący RM: Pani Mirosława Głuchowska kiedyś przedstawiała taki 

projekt o psach i zostało, to zmienione, że pies nie musi być na smyczy. 

Radny Kordasiewicz: moim zdaniem jest to zły projekt, bo pewnie część z Państwa 

kojarzy taki wypadek sprzed kilku, bądź kilkunastu laty, kiedy też pies wydawał się 
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bezpieczny i pogryzł dziecko w Piławie Górnej. I stało się, jak się stało. Wydaje mi się, 

że jest to problem. Ja czuję się niebezpiecznie, niekomfortowo. Czasami pies wybiega  

z jakichś ciemności i trudno mi jest zachować zimną krew. Staram się, ale jest to 

niekomfortowe, dziękuję bardzo. 

Burmistrz: problem jest, możemy spróbować się z nim zmierzyć. Jeżeli nie możemy 

zmienić ustawy, to próbujmy apelować do zdrowego rozsądku mieszkańców, jakiegoś 

poczucia przyzwoitości. Możemy po prostu zacząć edukować. Przygotujemy jakiś 

artykuł, jakiś tekst, który możemy zamieścić w mediach społecznościowych, na stronie 

internetowej, w gazetce. I to może będzie jakiś pierwszy krok, który da pozytywną 

zmianę w tym zakresie. To, że nie musi być prowadzony pies na smyczy to okay, ale pies 

to zwierzę i w każdym momencie może się źle zachować. 

Brak zgłoszeń do punktu 7. 

Przewodniczący złożył wszystkim noworoczne życzenia oraz podziękował kierownictwu 

i pracownikom urzędu za wspólna pracę. 

Ad 8. Zamknięcie sesji.    

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Miejskiej  

i o godz. 12.07 zamknął posiedzenie XLVI sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej. 

 

 

 
 

 

Transmisja wideo sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej są dostępne na stronie internetowej: 

htps://portal.posiedzenia.pl/PILAWAGORNA? w zakładce: Transmisja 

 

Protokół sporządziła: Anna Koprowska – Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej 

 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej       

           w Piławie Górnej 

 

           Dariusz Madejski 


